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622. Godkendelse af dagsorden
Dok.nr.: 687
Sagsid.: 12/12818
Initialer: 37216
Åben sag

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 06-11-2013

Fraværende: Erhardt Jull

Godkendt.
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623. Gensidig orientering
Dok.nr.: 702
Sagsid.: 12/12818
Initialer: 37216
Åben sag

Sagsfremstilling
Orientering ved Udvalgsformanden
 
 
Orientering ved Forvaltningen

 Viva Varde 
 Ståltråden
 Gymnasiehal

 
 
 
 
Gensidig orientering
 

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 06-11-2013

Fraværende: Erhardt Jull

Lisbet orienterede om:

 Balletskolen – den kulturelle rygsæk, hvor alle 1. klasser i Varde Kommune har 
besøg fra balletskolen i Holstebro.

 Styregruppemøde i den regionale kulturaftale på Fanø.
 Udviklingspuljemidler til Blåvandshuk Idrætscenter.
 Lørdag er arkivernes dag.
 Spil Dansk ugen, som nu er afsluttet.
 Status fra møde i den politiske følgegruppe omkring Ståltrådsgrunden

 
Bent Peter orienterede om:
 

 Indvielse af skøjtebane på torvet i Varde på fredag.

 
Bøje orienterede om overvejelser om fremtidig brug af spejderhytten i Tistrup.
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624. A Driftstilskud og regnskab for 2012/13 - Varde 
Kunstforening

Dok.nr.: 3258
Sagsid.: 07/26354
Initialer: anpe
Åben sag

Sagsfremstilling
Varde Kunstforening fremsender revideret regnskab for 2012/13, samt anmodning om 
driftstilskud svarende til det de modtog i 2012.
 
Regnskabet er godkendt på foreningens generalforsamling den 17. september 2013.
 
Foreningen har i regnskabsåret haft et underskud på 9.930 kr., så egenkapitalen nu 
udgør 41.454 kr.
 
Foreningens medlemstal har været vigende i det forgangne år, men der arbejdes aktivt 
på at få flere unge med ind i foreningen ved at samarbejde med bl.a. Campus Varde.
 
Varde Kunstforening modtog i 2012/13 et driftstilskud på 43.000 kr. som anvendes til 
foreningens arbejde. Det består i udstillinger samt kunstformidling i form af foredrag, 
besøg på kunstinstitutioner og kursusvirksomhed.
 
Varde Kunstforening udstiller primært i Smedeværkstedet i Varde og i Kunstsalen på 
Ravmuseet i Oksbøl og Kulturhuset i Ølgod.

Forvaltningens vurdering
Forvaltningen har gennemgået og vurderet de fremsendte oplysninger og finder det 
positivt, at foreningen ser udad og arbejder mod at finde nye samarbejdspartnere. 
 
Foreningen er med til at skabe og formidle kunst til interesserede borgere og turister i 
kommunen, og Kultur og Fritid kan derfor anbefale, at der fortsat ydes et driftstilskud til 
foreningens aktiviteter på 43.000 kr. 

Retsgrundlag
Kommunalfuldmagten

Økonomi
Der er på budget 2013 afsat 137.480 kr., og der resterer p.t. 71.240 kr.

Høring
Ingen

Bilag:
1 Åben Varde Kunstforening Beretning og regnskab 2013 141482/13
2 Åben Varde Kunstforening Beretning og regnskab 2013 - Varde 

kommune sep 2013 Til Kultur og Fritid v.docx
141482/13

3 Åben Varde Kunstforening Beretning og regnskab 2013 - regnskab Varde 
Kunstforening 2013.pdf

141482/13
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4 Åben Varde Kunstforening Beretning og regnskab 2013 - Beretning 
Generalforsamlingen 17. sep. 2013.docx

141482/13

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler,

at Varde Kunstforenings regnskab for 2012/13 godkendes, og

at der bevilges et driftstilskud på 43.000 kr., som finansieres af kontoen for driftstilskud 
til kunstforeninger i 2013, som anvises til udbetaling.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 06-11-2013

Fraværende: Erhardt Jull

Anbefalingen blev godkendt.
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625. A Underskudsgaranti til Varde Nisse-Tri-Event 2013
Dok.nr.: 3284
Sagsid.: 12/14443
Initialer: anpe
Åben sag

Sagsfremstilling
Foreningen Varde-Nisse-Tri-Event har sendt ansøgning om underskudsgaranti på 30.000 
kr. til gennemførelse af et Nisse-Tri-løb. Foreningen har ét formål: at lave en nisse 
triatlon hvert år i december måned. I 2013 foregår det søndag den 1. december.
 
Varde Nisse-Tri startede op i 2012 med en triatlon og en duatlon, hvor der i alt deltog 75 
personer. I 2013 består konceptet af en triatlon og et 5 km nisseløb, og begge dele 
foregår som i 2012 i nissekostumer på en fastlagt rute i Varde by. Med dette koncept er 
det foreningens håb at kunne trække endnu flere deltagere. Arrangementet starter og 
slutter på Varde Fritidscenter.
 
Formålet med Nisse-Tri er, at 

·  få markeret Varde By – Nissernes By på Danmarkskortet

·  skabe fokus på fysiske og sjove aktiviteter for familier primært i Varde Kommune

·   skabe sjove og anderledes aktiviteter og ikke mindst en aktivitet, der er med til at 
fastslå at Varde er Nissernes By

 
Arbejdsgruppen for Varde-Nisse-Tri-Event samarbejder med frivillige fra Varde Nisselaug, 
Varde Løbeklub, Varde Svømmeklub, Varde Fritidscenter og 7-Kanten.
 
Foreningen fik i 2012 bevilget en underskudgaranti på 30.000 kr., hvoraf der blev 
udbetalt 9.227 kr.

Forvaltningens vurdering
Kultur og Fritid vurderer arrangementet som et sjovt og anderledes kulturelt 
arrangement, som kan være med til at promovere Varde som Nissernes By, også ud over 
kommunegrænsen.
 
Kultur og Fritid vil anbefale, at foreningen i 2013 bevilges en maks. garanti på 10.000 kr.

Retsgrundlag
Kommunalfuldmagten

Økonomi
Garantien kan finansieres af puljen til Andre Kulturelle Arrangementer. Da der ikke 
resterer yderligere midler på kontoen i 2013 foreslås underskudsgarantien finansieret af 
kontoen i budget 2014.

Høring
Ingen
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Bilag:
1 Åben Ansøgning fra Varde-Nisse-Tri-Event om underskudsgaranti i 2013 145435/13

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler,

at Varde-Nisse-Tri-Event bevilges en underskudsgaranti på maks. 10.000 kr. finansieret 
af kontoen til Andre Kulturelle Arrangementer, budget 2014. 

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 06-11-2013

Fraværende: Erhardt Jull

Anbefalingen blev godkendt.
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626. O Status på borgerinddragende aktiviteter
Dok.nr.: 3323
Sagsid.: 12/7876
Initialer: haje
Åben sag

Sagsfremstilling
Udviklingsrådene fik den 29. oktober 2012 brev om, at hvert udviklingsråd fra 2013 
modtager 30.000 kr. årligt i ekstra tilskud, samt 30.000 kr. ekstra til fælles tiltag i FUR. 
Pengene skal anvendes til borgerinddragende aktiviteter, der kan være med til at 
synliggøre udviklingsrådene i lokalsamfundene. Det har også været de politiske 
intentioner med bevillingen, hvor Byrådet har ønsket at styrke indsatsen ved at øge 
bevillingen til de ni udviklingsråd og Fælles Udviklingsrådet. 

Der er nu gået et år siden, udviklingsrådenes ansøgning om yderligere tilskud blev 
imødekommet og i vedhæftede bilag ses tilbagemeldingerne fra de borgerinddragende 
aktiviteter hos udviklingsrådene. 

Udviklingsrådene er anmodet om, senest 15. december 2013, at indsende afsluttende 
regnskab for de afholdte borgerinddragende aktiviteter. 

Udgiften til de borgerinddragende aktiviteter (300.000 kr. pr. år) er vedtaget i Varde 
Byråds driftsbudget for 2013-2016. 
 
Lokalsamfundskonsulent Hanne Jespersen er inviteret til at deltage i behandling af 
punktet kl. 14.00.
 

Forvaltningens vurdering
Kultur og Fritid vurderer, at aktiviteterne er med til at øge den brede opbakning og 
engagement i udviklingsrådene. Samtidig er aktiviteterne med til at synliggøre 
udviklingsrådene i lokalsamfundene. 

Retsgrundlag
Kommunalfuldmagten

Økonomi
Ingen

Høring
Ingen

Bilag:
1 Åben Status på UR borgerinddragende aktiviteter 147587/13

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler, 
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at udvalget tager orienteringen om status på udviklingsrådenes borgerinddragende 
aktiviteter til efterretning.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 06-11-2013

Fraværende: Erhardt Jull

Taget til efterretning.
 
Udvalget er meget tilfreds med udviklingsrådenes arbejde og indsatser.
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627. Evaluering på Varde Fest- og Kulturuge 2013
Dok.nr.: 3285
Sagsid.: 13/2231
Initialer: anpe
Åben sag

Sagsfremstilling
Varde Fest- og Kulturuge 2013 er vel overstået. I fest- og kulturuge regi er 2013 et 
overgangsår, da udvalget for Kultur og Fritid besluttede, at ugen skulle gennemføres på 
en anden måde end tidligere, men hvor man ikke lagde sig fast på konceptet 
fremad�rettet. Man ville opsamle erfaringer fra 2013, inden der tages endelig stilling til 
fest- og kulturuge konceptet.
 
Nogle af de anderledes forhold i 2013 var, at hver af kulturinstitutionerne skulle byde ind 
med mindst 2 arrangementer (Bibliotek, Musik- & Billedskolen, Varde Museum og 
NaturKulturVarde), samt at Varde Handel alene tog sig af åbningen og kulturnatten. 
Dernæst var den nye ramme, at der ikke var én samlende tovholder, denne opgave blev 
delt af de deltagende, herunder afdelingen Kultur og Fritid. Der blev givet ekstra 
bevillinger til gennemførelse af hele programmet.
 
Erfaringerne fra 2013 kan bruges i den videre afklaring af, hvordan indholdet og 
koordineringen skal være. Kultur og Fritid har derfor sammen med institutionerne 
evalueret på, hvad der gik godt, og hvad der gik knap så godt.
 
Vurderingen fra evalueringen var bl.a.:

· Der blev sammensat et flot program med fine arrangementer som har været rigtig 
godt besøgt. Vurderingen er, at konceptet for indholdsdelen er værd at arbejde videre 
med.

· Enighed om at alle deltagende institutioner fortsat gerne vil være med, men at det er 
vigtigt, at der er en tovholder på hele kulturugen, som tager sig af markedsføring, 
koordinering og bidrager til de mange praktiske ting i form af tilladelser, oprydning, 
afspærringer mv. 

· Varde Handel var meget positive i forhold til deres opgave med åbningen og 
kulturnatten, og de vil gerne fortsat være med til at løfte denne del.  

· Der var uklarhed over, hvad der kunne være med i programmet. Indholdet i 
konceptet skal fremadrettet meldes tydeligere ud og i god tid

· Institutionerne vurderer det afgørende for den indholdsmæssige kvalitet, at der blev 
afsat økonomi til at realisere arrangementer, så de indholdsmæssigt havde et højt 
niveau 

 
På evalueringsmødet blev det aftalt, at Udvalget for Kultur og Fritid får forelagt 
evalueringen i november, og at det bliver det nye udvalg for Kultur og Fritid, som først i 
det nye år skal tage stilling til konceptet i 2014.
 
Det endelige regnskabsresultat er endnu ikke opgjort.

Forvaltningens vurdering
Kultur og Fritid finder, at der er positive erfaringer med konceptet, og at det er godt, at 
kulturinstitutionerne fremadrettet vil deltage med en aktiv rolle i fest- og kulturugen.
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Kultur og Fritid vurderer, at konceptet med at kulturinstitutionerne byder ind med 
arrangementer og samarbejder om events er en styrke, som det er værd at arbejde 
videre med. Afgørende for arrangementets succes er dog, at der fremadrettet udpeges 
en tovholderfunktion til koordinering, samt at der er afsat økonomi til realiseringen. 

Retsgrundlag
Kommunalfuldmagten

Økonomi
Ingen

Høring
Ingen

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler,

at evalueringen tages til efterretning, 

at der arbejdes videre med modellen fra 2013 i 2014, og 

at udvalget drøfter og tager stilling til tovholderfunktionen.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 06-11-2013

Fraværende: Erhardt Jull

Anbefalingen blev godkendt.
 
Udvalget tilkendegiver, at der er behov for en tovholderfunktion som kan knytte de 
mange fine aktiviteter der er i de enkelte byer i hele Varde Kommune sammen. 
 
Samtidigt hermed kræver de nye kulturelle faciliteter og pladser en bedre koordinering 
end vi er vant til i dag. 
 
Udvalget ønsker, at det nye udvalg opfordres til at tage ønsket med til budgetforhandling 
for 2014, som et stort nødvendigt ønske for Varde Kommune. 
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628. Optagelse af rentefrit lån
Dok.nr.: 3316
Sagsid.: 13/14035
Initialer: bera
Åben sag

Sagsfremstilling
Varde BMX Klub har søgt Varde Kommune om et rentefrit lån på 200.000 kr. til flytning 
af pavillon til deres adresse på Højgårdsparken.
 
Foreningens nuværende klubhus står til at skulle renoveres eller helt rives ned, da det er 
i en meget dårlig stand. Varde BMX Klub har undersøgt muligheden for at renovere deres 
klubhus, og det vil være en meget bekostelig affære, da flere dele i klubhuset er meget 
råddent. Da muligheden bød sig med tilbuddet om at kunne overtage en af kommunens 
pavilloner kvit og frit mod selv at skulle flytte den, slog Varde BMX til og sendte en 
anmodning til Kultur og Fritid. 
 
Foreningen har fået tildelt gul pavillon, som står på Bytoften 2 i forbindelse med 
rådhuset.
 
Foreningen har ikke selv mulighed for at flytte pavillonen, og de har fået et bud på, at 
flytning, klargøring af areal, kloakering samt renovering af pavillonen beløber sig til 
samlet 300.000 kr. Varde BMX Klub kan selv finansiere 100.000 kr., som de i de sidste to 
års regnskaber har øremærket til nyt klubhus. De har derfor et finansieringsbehov på 
200.000 kr.
 
Foreningen har udover de hensatte 100.000 kr. haft store omkostninger til ombygning og 
opgradering af BMX-banen, så anlægget fremstår nutidigt og lever op til gældende krav 
til eksempelvis at kunne afholde Nordiske Mesterskaber. Varde BMX Klub er tildelt 
afvikling af de Nordiske Mesterskaber i august 2014, og det vil i den forbindelse være 
vigtigt for klubben, at de også til dette arrangement har nogle præsentable klublokaler 
og faciliteter. 
 
Foreningen har en lejeaftale med Varde Kommune på grunden beliggende 
Højgårdsparken 41, der løber frem til 1. januar 2025.

Forvaltningens vurdering
Kultur og Fritid vurderer, at lånet er en nødvendighed for foreningen for at få pavillonen 
flyttet, da tidshorisonten for flytningen af pavillonen er meget kort. Kultur og Fritid har 
tidligere besøgt foreningen, hvor nye klublokaler var på tale og vigtigt for foreningen.
 
Varde BMX Klub foreslår i deres ansøgning en tilbagebetalingsperiode på 5 år. 
Kultur og Fritid har efter telefonisk henvendelse og ifølge anmodning fra foreningen aftalt 
et forslag om at tilbage�betalingsperioden løber over maksimalt 10 år. 
 
Da den nuværende lejeaftale mellem Varde BMX Klub og Varde Kommune løber frem til 
2025, vurderer Kultur og Fritid, at en afvikling af lånet på maksimalt 10 år er den 
optimale løsning for foreningen. Afviklingsmuligheden på 10 år er med til at nedsætte et 
eventuelt pres på foreningens økonomi, da den således tilbagebetaler 20.000 kr. om året 
frem for 40.000 kr.
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Retsgrundlag
Kommunalfuldmagten

Økonomi
Økonomiafdelingen anfører, at det skitserede forslag til et kommunalt lån og vilkårene 
herfor ligger indenfor de rammer, Varde Kommune normalt anvender.
 
Lånet vil betyde et udlæg af kommunens likviditet, indtil lånet er tilbagebetalt.

Høring
Ingen

Bilag:
1 Åben VS: Anmodning om lån til financiering af klubhus 147281/13

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler, at det indstilles til Byrådet, 

at Varde BMX Klub bevilges et rentefrit lån på 200.000 kr., som udelukkende kan 
anvendes til flytning af gul pavillon fra Bytoften til foreningens adresse på 
Højgårdsparken, og

at lånet skal afvikles over maksimalt 10 år.

Beslutning Direktionen den 24-10-2013

Fraværende: Gylling Haahr

Sagen oversendes til Økonomiudvalgets og Byrådets behandling.
 
Direktionen anmoder samtidig om, at der udarbejdes et forslag til en principiel 
redegørelse for fremtidig tildeling af rentefrie lån til foreninger.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 06-11-2013

Fraværende: Erhardt Jull

Anbefalingen blev godkendt.
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629. Lukket - O IFV - budgetopfølgning pr. 30. september 2013
Dok.nr.: 3304
Sagsid.: 12/13025
Initialer: FLKA
Lukket sag
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630. Sager til kommende udvalgsmøder
Dok.nr.: 716
Sagsid.: 12/12818
Initialer: 37216
Åben sag

Sagsfremstilling
Forvaltningen planlægger følgende sager til behandling på kommende udvalgsmøder: 
 

 Dialogmøder 26. november 2013
 Evaluering af bowling i FC
 Status
 Evaluering af udviklingspuljen
 Orientering om NKS arbejdet

 
 

Retsgrundlag
Ingen

Økonomi
Ingen

Høring
Ingen

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler,

at orienteringen tages til efterretning.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 06-11-2013

Fraværende: Erhardt Jull

Orienteringen blev taget til efterretning.
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Bilagsliste

624. A Driftstilskud og regnskab for 2012/13 - Varde Kunstforening

  

1. Varde Kunstforening Beretning og regnskab 2013 (141482/13) 
2. Varde Kunstforening Beretning og regnskab 2013 - Varde kommune sep 2013 Til 

Kultur og Fritid v.docx (141482/13) 
3. Varde Kunstforening Beretning og regnskab 2013 - regnskab Varde Kunstforening 

2013.pdf (141482/13) 
4. Varde Kunstforening Beretning og regnskab 2013 - Beretning Generalforsamlingen 17. 

sep. 2013.docx (141482/13) 

625. A Underskudsgaranti til Varde Nisse-Tri-Event 2013
  1. Ansøgning fra Varde-Nisse-Tri-Event om underskudsgaranti i 2013 (145435/13) 

626. O Status på borgerinddragende aktiviteter
  1. Status på UR borgerinddragende aktiviteter (147587/13) 

628. Optagelse af rentefrit lån
  1. VS: Anmodning om lån til financiering af klubhus (147281/13) 
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Underskriftsblad

Lisbet Rosendahl

Peter Nielsen

Hans Jørgen Gammelgaard

Erhardt Jull

Ingvard Ladefoged

Bøje Meiner Jensen

Marianne Bruun Kristiansen

 



Bilag: 624.1. Varde Kunstforening Beretning og regnskab 2013

Udvalg: Udvalget for Kultur og Fritid
Mødedato: 06. november 2013 - Kl. 13:00

Adgang: Åben
Bilagsnr: 141482/13



From:Kirsten Jensen
To:Lisbet Rosendahl;Bent Peter Larsen;Kirstine Gottlieb;Anni Pedersen - Kultur og Fritid
Subject:Varde Kunstforening Beretning og regnskab 2013

 

 

Til 

Kultur og Fritid v/ formand Lisbet Rosendal

Direktør for Plan- Kultur og Teknik Bent Peter Larsen     

Kultur- og fritidschef Kirstine Gottlieb

Att. Kulturkonsulent Anni Pedersen

 

Varde Kommune

Bytoften 2

6800 Varde.

 

Vedhæftet:  

1.   Årsregnskab 2012 / 13 

2.   Beretning fra generalforsamlingen den 17. september 2013 fra Varde 

Kunstforening

 



På vegne af Varde Kunstforening fremsender jeg det reviderede og af 

generalforsamlingen den 17. september

r 2013 godkendte regnskab for perioden 01. juli 2012 – 30.juni 2013.

 

Som det fremgår af beretningen har der været et lidt vigende medlemstal i det 

forgangne år, hvilket jo også betyder færre kontingentkroner. Som fremført i 

beretningen skyldes det flere ting. Vi mærker også, at der bliver skåret i 

medlemskaber hos den enkelte husstand. Det kniber især med at få de unge med i 

foreningen. For at sætte fokus på dette, indleder vi i det kommende år et samarbejde 

med 10iCampus, for måske ad den vej, at vække de unges interesse for foreningen. 

I det forgangne år har vi haft et godt samarbejde med andre institutioner – 

eksempelvis Bibliotekerne – Museerne omkring udstillinger og foredrag er altid en 

god oplevelse. Men også samarbejdet med Paraplyen og Kunstskolen Arcus m.fl. har 

været rigtigt givende.

Og den positive opbakning til Varde Kunstforening fra Varde Kommune, har 

været til meget stor støtte. Ikke kun den økonomiske støtte, som vi er 

meget taknemmelige for, men også den opbakning man viser ved at møde 

frem til vores arrangementer. Ligeledes den konkrete velvilje til at 

imødekomme og arbejde videre med vores ønsker om et permanent 

udstillingssted. vi ser frem til en fortsat god dialog, og håber meget, at 

Varde Kommune atter i år vil støtte Varde Kunstforening med et beløb til 

dækning af udgifter ifm. udstillingerne.

Selvom vi har lidt færre medlemmer skærer vi jo ikke ned på aktiviterne,. Der er bare 

lidt færre til at understøtte.

Jytte Donner, som har været medlem af bestyrelsen siden 2007, valgte at stoppe 

bestyrelsesarbejdet. I stedet valgtes Finn Bech – Petersen fra Nordenskov. Vi glæder 

os til, at få den østlige del af Varde Kommune repræsenteret i bestyrelsen. Herefter 

ser bestyrelsen for det kommende år således ud:

Kirsten Jensen, formand, Vr. Janderupvej 16, 6851 Janderup. TLF: 51 27 47 04 – 

E-mail: kijanderup@bbsyd.dk

Elsebeth Riisager, kasserer, Gyvellunden 67, 6800 Varde. TLF: 75 21 04 56 – 

E-mail: riisager-varde@mail.dk
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Lene Dall Berthelsen, sekretær, Ingemannsvej 6, 6800 Varde.TLF: 24 61 90 12 – 

E-mail: lenedb@hotmail.com

Kjeld Truberg Jensen, webmaster, Vandmøllen 10, 6800 Varde. TLF: 75 21 15 52 – 

E-mail: kjtj01@gmail.com

Holger Hvelplund, Lundagervej 6, Lunde, 6830 Nr. Nebel. TLF: 75 28 23 71 – 

E-mail: holgerhv@dbmail.dk

Steen Rosendahl Liestmann, Kaj Munksvej 11, 6800 Varde. TLF: 23 23 47 47 – 

E-mail: steen.liestmann@privat.dk

Finn Bech-Petersen, Solbakken 11, Nordenskov, 6800 Varde. TLF: 23 42 21 02 – 

E-mail: finn@bech-petersen.dk

Inger Rørvang, suppleant, Mølledammen 17, 6800 Varde. TLF: 75 21 12 65 – 

E-mail: jnrvarde@hotmail.com

 

Med venlig hilsen

Janderup, den 30. September 2013

Kirsten Jensen

Formand for Varde Kunstforening
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Til Kultur og Fritid v/ formand Lisbet Rosendal
Direktør for Plan- Kultur og Teknik Bent Peter Larsen     
Kultur- og fritidschef Kirstine Gottlieb
Att. Kulturkonsulent Anni Pedersen

Varde Kommune
Bytoften 2
6800 Varde.

Vedhæftet:  
1. Årsregnskab 2012 / 13 
2. Beretning fra generalforsamlingen den 17. september 2013 fra 

Varde Kunstforening

På vegne af Varde Kunstforening fremsender jeg det reviderede og af 
generalforsamlingen den 17. september 2013 godkendte regnskab for 
perioden 01. juli 2012 – 30.juni 2013.

Som det fremgår af beretningen har der været et lidt vigende medlemstal i det 

forgangne år, hvilket jo også betyder færre kontingentkroner. Som fremført i 

beretningen skyldes det flere ting. Vi mærker også, at der bliver skåret i 

medlemsskaber hos den enkelte husstand. Det kniber især med at få de unge med i 

foreningen. For at sætte focus på dette, indleder vi i det kommende år et 

samarbejde med 10iCampus, for måske ad den vej, at vække de unges interesse for 

foreningen. 

I det forgangne år har vi haft et godt samarbejde med andre institutioner – 

eksempelvis Bibliotekerne – Museerne omkring udstillinger og foredrag er altid en 

god oplevelse. Men også samarbejdet med Paraplyen og Kunstskolen Arcus m.fl. 

har været rigtigt givende.

Og den positive opbakning til Varde Kunstforening fra Varde Kommune, 
har været til meget stor støtte. Ikke kun den økonomiske støtte, som vi er 
meget taknemmelige for, men også den opbakning man viser ved at møde 
frem til vores arrangementer. Ligeledes den konkrete velvilje til at 
imødekomme og arbejde videre med vores ønsker om et permanent 
udstillingssted. vi ser frem til en fortsat god dialog, og håber meget, at 



Varde Kommune atter i år vil støtte Varde Kunstforening med et beløb til 
dækning af udgifter ifm. udstillingerne.
Selvom vi har lidt færre medlemmer skærer vi jo ikke ned på aktiviterne,. Der er 

bare lidt færre til at understøtte.

Jytte Donner, som har været medlem af bestyrelsen siden 2007, valgte at stoppe 

bestyrelsesarbejdet. I stedet valgtes Finn Bech – Petersen fra Nordenskov. Vi 

glæder os til, at få den østlige del af Varde Kommune repræsenteret i bestyrelsen. 

Herefter ser bestyrelsen for det kommende år således ud:

Kirsten Jensen, formand, Vr. Janderupvej 16, 6851 Janderup. TLF: 51 27 47 04 – 
E-mail: kijanderup@bbsyd.dk
Elsebeth Riisager, kasserer, Gyvellunden 67, 6800 Varde. TLF: 75 21 04 56 – 
E-mail: riisager-varde@mail.dk
Lene Dall Berthelsen, sekretær, Ingemannsvej 6, 6800 Varde.TLF: 24 61 90 12 – 
E-mail: lenedb@hotmail.com
Kjeld Truberg Jensen, webmaster, Vandmøllen 10, 6800 Varde. TLF: 75 21 15 52 – 
E-mail: kjtj01@gmail.com
Holger Hvelplund, Lundagervej 6, Lunde, 6830 Nr. Nebel. TLF: 75 28 23 71 – 
E-mail: holgerhv@dbmail.dk
Steen Rosendahl Liestmann, Kaj Munksvej 11, 6800 Varde. TLF: 23 23 47 47 – 
E-mail: steen.liestmann@privat.dk
Finn Bech-Petersen, Solbakken 11, Nordenskov, 6800 Varde. TLF: 23 42 21 02 – 
E-mail: finn@bech-petersen.dk
Inger Rørvang, suppleant, Mølledammen 17, 6800 Varde. TLF: 75 21 12 65 – 
E-mail: jnrvarde@hotmail.com

Med venlig hilsen

Janderup, den 30. September 2013

Kirsten Jensen

Formand for Varde Kunstforening
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Generalforsamlingen 2013

Jeg vil gerne byde velkommen til generalforsamling og til nye oplevelser i Varde 
Kunstforening.

Men først skal vi synge: Derfor kan vort øje glædes
Tekst: Chr. Richardt, 1868
Melodi: Carl Nielsen, 1920

Beretning: 

Aflæggelse af formandens beretning. Ja, det bliver jo subjektivt,  hvad en formand ser 
fra sin stol. I en bestyrelse er der jo mange der har andel i beretningen –i årets gang.

Derfor vil min gennemgang af hvad der er sket i årets løb absolut være præget af 
bestyrelsens oplevelser.

Vi kan se tilbage på et aktivt år med mange udfordringer og et ret stort arbejdspres. 
Ikke mindst hvad opsætning af udstillinger angår. Det er tungt arbejde, men heldigvis 
kan vi trække på gode hjælpere og tak for det.

Desværre har vi haft et let vigende medlemstal i år – vi tæller ca. 360 
enkeltmedlemmer – ganske flot. Men almindeligt frafald, man bliver ældre – krisen 
har vi nok også kunnet mærke. Enkelte har sorteret i deres medlemskaber pga. 
kontingenterne. Det mærker vi jo ret hurtigt. Og så kniber det med at trække nye 
yngre mennesker til VKF. derfor prøver vi næste år at indlede et samarbejde med 
10iCampus. 

Før vi tog hul på 2012 / 13 åbnede vi jo med et meget spændende foredrag ledsaget 
af billedmaterialer med det store projekt LAND af Carsten Frank fra Silkeborg. Vi så 
kun ganske lidt af CF store virke, men han er absolut en kunstner man skal have 
respekt for.

Det var et arrangement i samarbejde med Paraplyen, som VK donerede til Paraplyen.

Derforuden blev det til  6 udstillinger:  

 4 i Smedeværkstedet –

 1 i Kulturhuset Biblioteket i Ølgod og 

1 i Kunstsalen i Oksbøl.



Det var 6 vidt forskellige udstillinger. Fra de mest kendte kunstnere som Carsten 
Frank - Maja Lisa Engelhardt, Erik Heide over Bibi Hansen - Astrid Hygom – Bodil Dam 
– Ejvind Nielsen – Kjeld Truberg Jensen – Ole Gade Mikkelsen – Ninna Gøtszhe  - 
Lotte Lambæk og Kunstskolen ” Arcus”

Kendetegnende for næsten alle udstillinger var, at der var utrolig god opbakning til 
især ferniseringerne. Det er ikke ualmindeligt med 80 – 120 besøgende til 
ferniseringerne.

Dog kneb det at trække besøgende til Ølgod både til fernisering og det foredrag som 
var ifm. udstillingen.

En udstilling er jo lige dyr om der kommer 10 eller 100 besøgende, men det er sjovest 
med de mange!. 

I Kulturhuset / Biblioteket i Ølgod og ligeledes i Kunstsalen i Ravmuseet i Oksbøl har 
vi ikke betalt husleje i år til vores udstilling. Dette er vi selvfølgelig yderst 
taknemmelige over.

En enkelt udflugt blev det også til, nemlig til Glasmuseet i Ebeltoft.

Heller ikke til udflugterne er der trængsel, hvilket bevirker, at vi kører i private biler. 
Det er også godt nok, men også kun godt nok, for vi mangler noget fælles.

Vi vil gerne om I vil give os gode råd vedr. udflugter – vi er lidt påholdende med at 
arrangere. Måske er der for mange andre tilbud! Vi arbejder jo sammen med Oksbøl 
og omegns Kunstforening og Vestjysk Kunstforening om 1/1 dagsturen, og alligevel 
kniber det at fylde en bus!

Eksempelvis er der kun 4 tilmeldte til på lørdag

Foredragene i år var blandet besøgt.  Der kom kun få til Ejvind Nielsens foredrag i 
Ølgod, emnet: ”Menneskeliv og muligheder – kærlighed og kunst”

Men til gengæld kom der dejligt mange på Varde Bibliotek til Agner Frandsen foredrag 
om Svend Hausteen Mikkelsen, med hvem han rejste på Færøerne.

Agner Frandsen trådte til, da Anne Sofie Ejersbo meldte forfald. Og det blev en rigtig 
fin aften, med et godt foredrag og med dejlige billeder fra Færøerne.



Asger Jorn siger:

Hvis man ikke går til yderligheder, er der ingen grund til at gå.

Jeg ved ikke om vi i Varde Kunstforening går til yderligheder, men det er ikke det 
samme som at vi ikke går – går efter muligheder – efter oplevelser – efter 
samarbejde – efter et mål.

Vi havde jo som tidligere fortalt om arbejdsdagen med SWOTanalysen.

 Der er jo ikke tale om at det ser sort ud for os, men vi fokuserede på foreningens 
svagheder – trusler - muligheder – styrker.
Vi fik mange emner vi kunne arbejde løbende på. 

Hjemmesiden skulle have et løft. 

Det har den fået: Den er vi meget stolte af. Det er et stort arbejde, at holde den 
opdateret, men det er den! Brug den!

Vi nedsatte jo også en arbejdsgruppe som skulle styrke arbejdet mellem VKF og 
de unge. 

Vi har derfor som noget nyt sat en maleweekend på programmet i næste sæson 
mellem 10i Campus og VKF

Andre fokusområder indtil 2015:

Bestyrelsen      Vi har jo delt opgaverne ud, så de enkelte 
bestyrelsesmedlemmer har et ansvarsområde.

Kasserer –sekretær -  hjemmesideansvarlig – kontraktansvarlig  - 
indkøbsansvarlig til Ferniseringer – udstillingsvagt-ansvarlig – ansvarlig for alt 
der skal mangfoldiggøres – programmer – indbydelser ol.

Det betyder selvfølgelig en stor lettelse for mig, selvom det hele lige er rundt 
om mit skrivebord til information.

At deles om arbejdet i så høj grad er en stor styrke for en forening. Det giver 
meget større fornemmelse af ejerskab.

Lokaler Ligeledes fylder et egnet udstillingsted jo også rigtig meget. Vi har 
holdt adskellige møder, men ting ta´r tid, men pludselig er løsningen der 
måske. Der er i hvert fald fokus og opmærksomhed på vores problem fra 



Varde Kommunes kulturafdelings side. Mere kan og vil jeg ikke sige på 
nuværende

Økonomien. TAK for tilskuddet fra Varde Kommune på 43.000 kr. dette 
tilskud betyder meget for os, da det jo ikke er nogen hemmelighed 
at huslejen fylder uforholdsvis meget i vores regnskab.

Vi har planer om at tilknytte en fundraiser, så vi måske kan få penge fra fonde 
til nye skillevægge – de gamle er så tunge, at det kniber at 
håndtere dem.

At vente på en rig onkel der vil donere sit livsværk til os er nok utopi! 

Udstillinger: Vi har som sagt haft 6 udstillinger i år – ret meget mere kan vi 
ikke magte, men vi kunne jo ønske at udstillingerne kunne ses i mere end 10 
dage – økonomi! De fleste kunstnere vil gerne udstille en måned, men det 
magter vi ikke økonomisk. Ligesom vi heller ikke giver kunstnerne garanti for 
salg. 

Samarbejdet med andre – Bibliotek – Museerne – 10iCampus – 
STÅLVÆRKET – andre kunstforeninger i området

Focus på de unge/ yngre  16/25 10iCampus – øvrige medlemmer kan jo 
prøve at ”lokke” flere med til 150 kr for et år – en gaveidé måske 

25/50

PR: Hjemmesiden - plakater – ol

Vi synes da selv, vi lever op til egne forventninger, det er jo i sagens natur 
”ikk´så ring´endda” – men det kan altid blive lidt bedre!

Jeg vil gerne takke alle vores samarbejdspartnere. Varde Kommune - Museet i 
Oksbøl og deres kustoder – Biblioteket i Ølgod Alice Ravn Skibsted – 
Kunstformidlingen i Mejrup – Vores sponsorer - Varde Bibliotek – FOF – 
Folkeuniversitetet - Smedeværkstedet - Gert Uhd– Henning Schmidt– Bent 
Pagård - alle de frivillige hjælpere som postbude – ophængere – vagter oa. – 
til bestyrelsens ægtefæller, som altid står klar til at give en hånd med. Og til 
bestyrelsen vil jeg gerne sige en stor tak for et flot stykke arbejde året 
igennem. 



I har taget det med oprejst pande at jeg i en periode lå lidt underdrejet = 
ordbogen siger det betyder: 

 have indstillet eller indskrænket sin aktivitet mens man venter på bedre tider.

Tak for jeres forståelse!

Og så kommer mit store HJÆÆLP!

Er der måske i vores medlemsskare nogle der kunne tænke sig at være 
postbude. Det sparer jo i budgettet,  når brevene ikke skal frankeres.

Der er også brug for hjælpere til ophængning af plakater  Det ville være fint 
om der var et par stykker, der gerne ville påtage sig at være ombærer af.

Hjælpere til udstillingsophængning

Med disse ord overgiver jeg beretningen til generalforsamlingen.

Kirsten Jensen

Den 17. sep. 2013

Tak til Ebbe Paludan for med fast og myndig hånd, at have ført generalforsamlingen til vejs ende.

Velkommen til det nye medlem af bestyrelsen og til et nyt arbejdsår.

Og til dig Jytte. Du har valgt at stoppe for at koncentrere dig om dit arbejde og dine børnebørn

Du har siden 1. sep 2007 været med i bestyrelsen. Tak for dit arbejde i almindelighed i bestyrelsen 
– i særdeleshed med at få vagtskemaerne til at fungere. Tak for dit gode humør og din gode 
suppe!

Jeg ønsker dig gode dage med det indhold du nu selv vælger uden bestyrelsesposter.
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Til Kultur og Fritid v/ formand Lisbet Rosendal
Direktør for Plan- Kultur og Teknik Bent Peter Larsen     
Kultur- og fritidschef Kirstine Gottlieb
Att. Kulturkonsulent Anni Pedersen

Varde Kommune
Bytoften 2
6800 Varde.

Vedhæftet:  
1. Årsregnskab 2012 / 13 
2. Beretning fra generalforsamlingen den 17. september 2013 fra 

Varde Kunstforening

På vegne af Varde Kunstforening fremsender jeg det reviderede og af 
generalforsamlingen den 17. september 2013 godkendte regnskab for 
perioden 01. juli 2012 – 30.juni 2013.

Som det fremgår af beretningen har der været et lidt vigende medlemstal i det 

forgangne år, hvilket jo også betyder færre kontingentkroner. Som fremført i 

beretningen skyldes det flere ting. Vi mærker også, at der bliver skåret i 

medlemsskaber hos den enkelte husstand. Det kniber især med at få de unge med i 

foreningen. For at sætte focus på dette, indleder vi i det kommende år et 

samarbejde med 10iCampus, for måske ad den vej, at vække de unges interesse for 

foreningen. 

I det forgangne år har vi haft et godt samarbejde med andre institutioner – 

eksempelvis Bibliotekerne – Museerne omkring udstillinger og foredrag er altid en 

god oplevelse. Men også samarbejdet med Paraplyen og Kunstskolen Arcus m.fl. 

har været rigtigt givende.

Og den positive opbakning til Varde Kunstforening fra Varde Kommune, 
har været til meget stor støtte. Ikke kun den økonomiske støtte, som vi er 
meget taknemmelige for, men også den opbakning man viser ved at møde 
frem til vores arrangementer. Ligeledes den konkrete velvilje til at 
imødekomme og arbejde videre med vores ønsker om et permanent 
udstillingssted. vi ser frem til en fortsat god dialog, og håber meget, at 



Varde Kommune atter i år vil støtte Varde Kunstforening med et beløb til 
dækning af udgifter ifm. udstillingerne.
Selvom vi har lidt færre medlemmer skærer vi jo ikke ned på aktiviterne,. Der er 

bare lidt færre til at understøtte.

Jytte Donner, som har været medlem af bestyrelsen siden 2007, valgte at stoppe 

bestyrelsesarbejdet. I stedet valgtes Finn Bech – Petersen fra Nordenskov. Vi 

glæder os til, at få den østlige del af Varde Kommune repræsenteret i bestyrelsen. 

Herefter ser bestyrelsen for det kommende år således ud:

Kirsten Jensen, formand, Vr. Janderupvej 16, 6851 Janderup. TLF: 51 27 47 04 – 
E-mail: kijanderup@bbsyd.dk
Elsebeth Riisager, kasserer, Gyvellunden 67, 6800 Varde. TLF: 75 21 04 56 – 
E-mail: riisager-varde@mail.dk
Lene Dall Berthelsen, sekretær, Ingemannsvej 6, 6800 Varde.TLF: 24 61 90 12 – 
E-mail: lenedb@hotmail.com
Kjeld Truberg Jensen, webmaster, Vandmøllen 10, 6800 Varde. TLF: 75 21 15 52 – 
E-mail: kjtj01@gmail.com
Holger Hvelplund, Lundagervej 6, Lunde, 6830 Nr. Nebel. TLF: 75 28 23 71 – 
E-mail: holgerhv@dbmail.dk
Steen Rosendahl Liestmann, Kaj Munksvej 11, 6800 Varde. TLF: 23 23 47 47 – 
E-mail: steen.liestmann@privat.dk
Finn Bech-Petersen, Solbakken 11, Nordenskov, 6800 Varde. TLF: 23 42 21 02 – 
E-mail: finn@bech-petersen.dk
Inger Rørvang, suppleant, Mølledammen 17, 6800 Varde. TLF: 75 21 12 65 – 
E-mail: jnrvarde@hotmail.com

Med venlig hilsen

Janderup, den 30. September 2013

Kirsten Jensen

Formand for Varde Kunstforening
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Generalforsamlingen 2013

Jeg vil gerne byde velkommen til generalforsamling og til nye oplevelser i Varde 
Kunstforening.

Men først skal vi synge: Derfor kan vort øje glædes
Tekst: Chr. Richardt, 1868
Melodi: Carl Nielsen, 1920

Beretning: 

Aflæggelse af formandens beretning. Ja, det bliver jo subjektivt,  hvad en formand ser 
fra sin stol. I en bestyrelse er der jo mange der har andel i beretningen –i årets gang.

Derfor vil min gennemgang af hvad der er sket i årets løb absolut være præget af 
bestyrelsens oplevelser.

Vi kan se tilbage på et aktivt år med mange udfordringer og et ret stort arbejdspres. 
Ikke mindst hvad opsætning af udstillinger angår. Det er tungt arbejde, men heldigvis 
kan vi trække på gode hjælpere og tak for det.

Desværre har vi haft et let vigende medlemstal i år – vi tæller ca. 360 
enkeltmedlemmer – ganske flot. Men almindeligt frafald, man bliver ældre – krisen 
har vi nok også kunnet mærke. Enkelte har sorteret i deres medlemskaber pga. 
kontingenterne. Det mærker vi jo ret hurtigt. Og så kniber det med at trække nye 
yngre mennesker til VKF. derfor prøver vi næste år at indlede et samarbejde med 
10iCampus. 

Før vi tog hul på 2012 / 13 åbnede vi jo med et meget spændende foredrag ledsaget 
af billedmaterialer med det store projekt LAND af Carsten Frank fra Silkeborg. Vi så 
kun ganske lidt af CF store virke, men han er absolut en kunstner man skal have 
respekt for.

Det var et arrangement i samarbejde med Paraplyen, som VK donerede til Paraplyen.

Derforuden blev det til  6 udstillinger:  

 4 i Smedeværkstedet –

 1 i Kulturhuset Biblioteket i Ølgod og 

1 i Kunstsalen i Oksbøl.



Det var 6 vidt forskellige udstillinger. Fra de mest kendte kunstnere som Carsten 
Frank - Maja Lisa Engelhardt, Erik Heide over Bibi Hansen - Astrid Hygom – Bodil Dam 
– Ejvind Nielsen – Kjeld Truberg Jensen – Ole Gade Mikkelsen – Ninna Gøtszhe  - 
Lotte Lambæk og Kunstskolen ” Arcus”

Kendetegnende for næsten alle udstillinger var, at der var utrolig god opbakning til 
især ferniseringerne. Det er ikke ualmindeligt med 80 – 120 besøgende til 
ferniseringerne.

Dog kneb det at trække besøgende til Ølgod både til fernisering og det foredrag som 
var ifm. udstillingen.

En udstilling er jo lige dyr om der kommer 10 eller 100 besøgende, men det er sjovest 
med de mange!. 

I Kulturhuset / Biblioteket i Ølgod og ligeledes i Kunstsalen i Ravmuseet i Oksbøl har 
vi ikke betalt husleje i år til vores udstilling. Dette er vi selvfølgelig yderst 
taknemmelige over.

En enkelt udflugt blev det også til, nemlig til Glasmuseet i Ebeltoft.

Heller ikke til udflugterne er der trængsel, hvilket bevirker, at vi kører i private biler. 
Det er også godt nok, men også kun godt nok, for vi mangler noget fælles.

Vi vil gerne om I vil give os gode råd vedr. udflugter – vi er lidt påholdende med at 
arrangere. Måske er der for mange andre tilbud! Vi arbejder jo sammen med Oksbøl 
og omegns Kunstforening og Vestjysk Kunstforening om 1/1 dagsturen, og alligevel 
kniber det at fylde en bus!

Eksempelvis er der kun 4 tilmeldte til på lørdag

Foredragene i år var blandet besøgt.  Der kom kun få til Ejvind Nielsens foredrag i 
Ølgod, emnet: ”Menneskeliv og muligheder – kærlighed og kunst”

Men til gengæld kom der dejligt mange på Varde Bibliotek til Agner Frandsen foredrag 
om Svend Hausteen Mikkelsen, med hvem han rejste på Færøerne.

Agner Frandsen trådte til, da Anne Sofie Ejersbo meldte forfald. Og det blev en rigtig 
fin aften, med et godt foredrag og med dejlige billeder fra Færøerne.



Asger Jorn siger:

Hvis man ikke går til yderligheder, er der ingen grund til at gå.

Jeg ved ikke om vi i Varde Kunstforening går til yderligheder, men det er ikke det 
samme som at vi ikke går – går efter muligheder – efter oplevelser – efter 
samarbejde – efter et mål.

Vi havde jo som tidligere fortalt om arbejdsdagen med SWOTanalysen.

 Der er jo ikke tale om at det ser sort ud for os, men vi fokuserede på foreningens 
svagheder – trusler - muligheder – styrker.
Vi fik mange emner vi kunne arbejde løbende på. 

Hjemmesiden skulle have et løft. 

Det har den fået: Den er vi meget stolte af. Det er et stort arbejde, at holde den 
opdateret, men det er den! Brug den!

Vi nedsatte jo også en arbejdsgruppe som skulle styrke arbejdet mellem VKF og 
de unge. 

Vi har derfor som noget nyt sat en maleweekend på programmet i næste sæson 
mellem 10i Campus og VKF

Andre fokusområder indtil 2015:

Bestyrelsen      Vi har jo delt opgaverne ud, så de enkelte 
bestyrelsesmedlemmer har et ansvarsområde.

Kasserer –sekretær -  hjemmesideansvarlig – kontraktansvarlig  - 
indkøbsansvarlig til Ferniseringer – udstillingsvagt-ansvarlig – ansvarlig for alt 
der skal mangfoldiggøres – programmer – indbydelser ol.

Det betyder selvfølgelig en stor lettelse for mig, selvom det hele lige er rundt 
om mit skrivebord til information.

At deles om arbejdet i så høj grad er en stor styrke for en forening. Det giver 
meget større fornemmelse af ejerskab.

Lokaler Ligeledes fylder et egnet udstillingsted jo også rigtig meget. Vi har 
holdt adskellige møder, men ting ta´r tid, men pludselig er løsningen der 
måske. Der er i hvert fald fokus og opmærksomhed på vores problem fra 



Varde Kommunes kulturafdelings side. Mere kan og vil jeg ikke sige på 
nuværende

Økonomien. TAK for tilskuddet fra Varde Kommune på 43.000 kr. dette 
tilskud betyder meget for os, da det jo ikke er nogen hemmelighed 
at huslejen fylder uforholdsvis meget i vores regnskab.

Vi har planer om at tilknytte en fundraiser, så vi måske kan få penge fra fonde 
til nye skillevægge – de gamle er så tunge, at det kniber at 
håndtere dem.

At vente på en rig onkel der vil donere sit livsværk til os er nok utopi! 

Udstillinger: Vi har som sagt haft 6 udstillinger i år – ret meget mere kan vi 
ikke magte, men vi kunne jo ønske at udstillingerne kunne ses i mere end 10 
dage – økonomi! De fleste kunstnere vil gerne udstille en måned, men det 
magter vi ikke økonomisk. Ligesom vi heller ikke giver kunstnerne garanti for 
salg. 

Samarbejdet med andre – Bibliotek – Museerne – 10iCampus – 
STÅLVÆRKET – andre kunstforeninger i området

Focus på de unge/ yngre  16/25 10iCampus – øvrige medlemmer kan jo 
prøve at ”lokke” flere med til 150 kr for et år – en gaveidé måske 
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PR: Hjemmesiden - plakater – ol

Vi synes da selv, vi lever op til egne forventninger, det er jo i sagens natur 
”ikk´så ring´endda” – men det kan altid blive lidt bedre!

Jeg vil gerne takke alle vores samarbejdspartnere. Varde Kommune - Museet i 
Oksbøl og deres kustoder – Biblioteket i Ølgod Alice Ravn Skibsted – 
Kunstformidlingen i Mejrup – Vores sponsorer - Varde Bibliotek – FOF – 
Folkeuniversitetet - Smedeværkstedet - Gert Uhd– Henning Schmidt– Bent 
Pagård - alle de frivillige hjælpere som postbude – ophængere – vagter oa. – 
til bestyrelsens ægtefæller, som altid står klar til at give en hånd med. Og til 
bestyrelsen vil jeg gerne sige en stor tak for et flot stykke arbejde året 
igennem. 



I har taget det med oprejst pande at jeg i en periode lå lidt underdrejet = 
ordbogen siger det betyder: 

 have indstillet eller indskrænket sin aktivitet mens man venter på bedre tider.

Tak for jeres forståelse!

Og så kommer mit store HJÆÆLP!

Er der måske i vores medlemsskare nogle der kunne tænke sig at være 
postbude. Det sparer jo i budgettet,  når brevene ikke skal frankeres.

Der er også brug for hjælpere til ophængning af plakater  Det ville være fint 
om der var et par stykker, der gerne ville påtage sig at være ombærer af.

Hjælpere til udstillingsophængning

Med disse ord overgiver jeg beretningen til generalforsamlingen.

Kirsten Jensen

Den 17. sep. 2013

Tak til Ebbe Paludan for med fast og myndig hånd, at have ført generalforsamlingen til vejs ende.

Velkommen til det nye medlem af bestyrelsen og til et nyt arbejdsår.

Og til dig Jytte. Du har valgt at stoppe for at koncentrere dig om dit arbejde og dine børnebørn

Du har siden 1. sep 2007 været med i bestyrelsen. Tak for dit arbejde i almindelighed i bestyrelsen 
– i særdeleshed med at få vagtskemaerne til at fungere. Tak for dit gode humør og din gode 
suppe!

Jeg ønsker dig gode dage med det indhold du nu selv vælger uden bestyrelsesposter.
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Dato 16.10.2013
Dok.nr. 147587-13
Sagsnr. 12-7876
Ref. Haje

Borgerinddragende aktiviteter – Status pr. 16. oktober 2013

Oversigt over tilbagemeldinger fra de ni udviklingsråd, om hvad de ønsker at anvende de 30.000 kr. 
til i 2013 suppleret med tilbagemeldinger over de afholdte aktiviteter – anført med fed. 

Udviklingsråd: Forslag til anvendelse:

Blaabjerg Her i Blaabjerg området ligger projektet 
”Naturpark Vesterhavet” os meget på sinde. 
Vi vil derfor gerne anvende puljen til 
afholdelse af et borgermøde i lighed med 
sidste år, dog med hovedvægt på Naturpark 
Vesterhavet. 

Borgermødet skal afholdes på Henne Kro, der 
er lige på grænsen mellem Blåvandshuk og 
Blaabjerg områderne og vi inviterer i 
ugeaviserne. 

Hovedtemaet er formidling af Naturpark 
Vesterhavet projektet – der vil desuden være 
tid til debat om udvikling i den vestjyske del 
af Varde Kommune. Alle kan deltage i 
drøftelser af naturparkens muligheder for 
lokalsamfundet. 

I lighed med sidste år, vil vi invitere de 
enkelte lokalråd samt andre ildsjæle, og 
således igen give en ramme for deres 
networking. Derudover er mødet åbent for 
borgere med interesse for Naturpark 
Vesterhavet. 

Mødet skal afholdes i forbindelse med 
Naturpark Vesterhavets høringsfase og dato 
for mødet er den 24. april. 

Deltagerantallet kan max. blive 110 personer. 
Vi har behov for at dække udgifter til 
bespisning og annoncering, samt evt. 
småudgifter til materialer. 

Afrapportering pr. 23. september 2013: 
Vi deler i år bidraget ud på 3 forskellige 
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aktiviteter. 
Første del er afholdt, nemlig borgermødet 
på Henne Stationsby Kro i april, hvor der 
fra Naturpark Vesterhavets bestyrelse blev 
informeret om Naturparken. Hertil blev 
der brugt ca. 14.000 kr. 

2. del af de borgerinddragende aktiviteter 
har vi afsat ca. 3.000 kr. til. 
Udviklingsrådet er blevet opfordret til at 
afholde vælgermøde i forbindelse med 
kommunalvalget og den udfordring har vi 
besluttet at tage op, naturligvis med 
hovedtema om udvikling i landområderne. 
Dette møde løber at stabelen på Hotel 
Outrup i slutningen af oktober eller starten 
af november afhængig af hvornår vi kan 
samle det bredest mulige politiske felt. 

3. del af de borgerinddragende projekter 
strækker sig ind i 2014, men det er årets 
hovedprojekt og drejer sig om etablering af 
et fødevaremarked i Nr. Nebel. Et marked 
med lokale råvarer som fisk, kød, brød, ost, 
honning og grøntsager. Det skal give 
mulighed for nogle af egnens gårdbutikker 
kan komme til byen og udbyde deres gode 
råvarer til turister og lokale. UR Blaabjerg 
er primus motor i projektet og vil anvende 
midler til annoncering, udarbejdelse af 
markedsføringsmateriale og støtte til 
etablering af markedet, som på sigt skal 
overtages og ledes af en markedsstyrelse, 
hvori UR Blaabjerg evt. er repræsenteret 
med et medlem. Det er de sidste ca. 13.000 
kr., der skal hjælpe med til det og det kan 
strække sig ind i 2014. 

Blåvandshuk Vi har i Blåvandshuk Udviklingsråd valgt at 
fordele pengene til følgende projekter: 

1) Undersøgelse af mulighederne for 
etablering af badebro mv. ved 
Præstesøen i Oksbøl. Søen er fornylig 
renset op og er derfor nu anvendelig til 
badning. Projektet er tildelt 15.000 kr. 

2) Natur & Kultur i Ho: Etablering af 2 



3/13

borde/bænkesæt i hårdt træ ved Ho 
Havn samt 3-4 bænke langs Nyengvej 
(mod Ebbevejen til Langli). Projektet 
er tildelt 15.000 kr. 

Mangler afrapportering. 

Helle Vest Helle Vest har valgt at anvende de 30.000 kr. 
til to projekter: 

Projekt 1: Formålet er at styrke 
synliggørelsen af vore byer i området, 
således at det kan fremme udviklingen og 
bosætningen i henholdsvis Nordenskov, 
Næsbjerg og Roust/Rousthøje. 
Udviklingsrådet vil i samarbejde med de tre 
byområder Nordenskov/Øse, Næsbjerg og 
Rousthøje/Roust få lavet en film for hver af de 
tre områder. Filmene skal fortælle den gode 
historie om de tre byområder, herunder bl.a. 
hvilke aktiviteter og tilbud, der findes i 
området, erhvervsliv, skole og bosætning. 

Adgangen til filmen skal laves via QR koder 
og hjemmesider. 

Der skal derfor indkøbes skilte med QR koder 
som kan sættes op ved 
byportalerne/byskiltene, således at når man 
kører ind i et byområde kan man let og nemt 
få adgang til en lille film for området og 
dermed blive hurtig informeret. 

Afrapportering 25. september: 
Omkostningerne til anskaffelse af 
materialer til projekt 1 har beløbet sig til 
følgende: 

3 film: 5.000 kr. 
QR – koder m.v.: 1.000 kr. 
15 skilte: 14.000 kr. 
I alt ca. 20.000 kr. 

Projekt 2: Formålet er at skabe mere 
synlighed og aktivitet vedr. natur og 
turistområdet Tambours Have og 
Karlsgårde Sø. 
Udviklingsrådet vil i samarbejde med den 
nedsatte projektgruppe omkring Tambours 
Have/Karlsgårde Sø medvirke til 
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synliggørelse af området, generelt og til 
synliggørelse af de konkrete tiltag og 
aktiviteter i løbet af sommeren 2013. I 
prioriteringen skal der lægges vægt på, at 
tiltagene giver øget udvikling af området i 
form af flere aktiviteter/attraktioner og dermed 
flere besøgende. 

Afrapportering: 
Der er anvendt ca. 10.000 kr. til 
synliggørelse af området. 

Helle Øst Udviklingsrådet for Helle Øst har valgt at 
anvende de 30.000 kr. til at præsentere 
borgerne i vort område for muligheder for at 
deltage i CO2 besparende og CO2 neutrale 
initiativer omkring deres boliger og bedrifter. 
Vi har valgt at arrangere en ”messe” i Helle 
Hallen i en weekend (1-2 dage) i september, 
hvor interesseorganisationer og firmaer inden 
for branchen for energibesparende og CO2 
neutrale anlæg mv. kan leje en stand for at 
præsentere deres koncepter og produkter. 
Dette tænkes suppleret dagen igennem med 
skemalagte kortere oplæg og foredrag fra 
udvalgte oplægsholdere. Dertil kommer 
muligheder for de besøgende for at deltage i 
en workshops om forskellige emner inden for 
vedvarende energi og besparelsestiltag i den 
daglige husholdning. 

Ideen til messen er udsprunget af den 
omstændighed, at ikke alle borgere fik 
chancen for at være med, da 6kW 
solcelleanlæg kunne monteres på særligt 
gunstige vilkår i slutningen af 2012. Der er 
også dem, der har huse uden den ideelle 
sydvendte tagflade og/eller med en 
beliggenhed under skyggende træer o.l. i 
nabolaget. Messen kan være med til at 
formidle muligheder for at etablere en 
andelsforening eller lignende til opbygning af 
et fælles energi- og varmeanlæg, som man kan 
tegne anparter i ud fra sit private 
energiforbrug. 

En potentiel mulighed kunne være et 
energianlæg i området ved Helle Hallen og 
Vrenderup Genbrugsplads. Sammen med et 
evt. kommende Helle Erhvervscenter ved 
Helle Hallen ser vi det som en mulighed, at 
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hele området vil kunne udvikles til en ”Helle 
Udviklingspark”, som skal gøre fremtidig 
bosætning i denne den østligste del af Varde 
Kommune særligt attraktiv, idet såvel nye 
boliger som gamle kan kobles på det fælles 
energianlæg og blive 0-energihuset (eller 
næsten 0-energihuse). 

Der skal præsenteres mange former for 
energiløsninger – såvel husstandsmøller som 
solceller, solfangere, jordvarme og 
varmepumper og biogasanlæg, o.s.v. 

Det er håbet, at energimessen kan inspirere og 
opmuntre borgere i kommunen til at tage 
initiativer til forbedret energiudnyttelse. 

Det er endnu ikke fastsat, om messen skal 
strække sig over en enkelt dag eller en hel 
weekend. Det afhænger af økonomien, lige 
som antallet og udvælgelsen af oplægsholdere 
på messen vil blive afhængig af budgettet. Vi 
regner med, at de 30.000 kr. alle vil blive 
brugt på arrangementet. 

Afrapportering 16. oktober: 
Som bekendt har vi været nødt til at aflyse 
vores energiseminar her i efteråret i Helle 
Hallen på grund af manglende tilslutning 
blandt oplægsholderne. 
Vi har i stedet givet 6.000 kr. til Varde 
Marathon som en forstærkning, da 
kassebeholdningen var i bund. 

De resterende 24.000 kr. vil vi gerne have 
overført til næste år, hvor vi i første kvartal 
vil afholde et møde/workshop med 
deltagelse af flere grupperinger fra Helle 
Øst om udviklingen i vort område med 
fokus på f.eks bosættelse, iværksættere etc. 
Midlerne skal bruges til lokaleleje, honorar 
til oplægsholdere samt annoncering. 

Hodde-Horne-Sig og Tistrup (HHST) I budget for HHST har vi planlagt flg. 
Borgerinddragende tiltag: 

1) Borgermøder
Der afholdes 3 stk. borgermøder i 
henholdsvis, Hodde-Tistrup, Horne og 
Sig. Vi hat tidligere afholdt disse 
møder i byerne med meget stor succes. 
Når vi afholder disse borgermøder, er 
vi meget glad for, endelig, at kunne 
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sørge for forplejning til de frivillige, 
der vil afse tiden til at hjælpe med 
udvikling i byerne. Det kan være en 
kop kaffe eller lidt at spise. Vi synes 
det er pinligt, at indbyde til samling, 
og borgerne selv skal betale for 
forplejningen. Derudover er det en god 
måde at gøre udviklingsrådet mere 
synligt hos kommende borgere. 

2) Kend din by/naboby!
Vi vil gerne prøve at ryste helle HHST 
lidt mere sammen. Der planlægges en 
event i hver by, hvor foreningerne i de 
enkelte byer, har mulighed for at vise 
egne borgere og nabobyens borgere, 
hvad de kan tilbyde. Altså 3-4 dage 
med aktivitet og liv i byerne. Der er 
afsat midler til annoncering og diverse 
plakater til ophængning. 

3) Infotavle i Tistrup. 
Der gives et tilskud til infotavle i 
Hodde/Tistrup Hallen for at gøre 
udviklingsrådet mere synligt. 

Afrapportering 15. oktober: 
Hodde/Tistrup
1) Borgermøder/formandsmøder
Borgermøder af den 25. februar 2013
Borgermøde afholdt for ca. 90 deltagere. 
Antal ok, men aldersfordeling tyder på 
manglende tilslutning fra de yngre årgange. 
Vi bød på ”Scoremad” for at tiltrække flere 
borgere og bød på status på aktiviteter for 
året. 

Konklusionen på borgermødet var: 
- Gratis mad giver ikke flere deltagere, 
kaffe, øl og vand havde været nok
- Indhold skal være mere spændende og 
konkrete, gerne noget at tage stilling til
- Mødetidspunkt skal være kl. 19.00/19.30 
af hensyn til børnefamilier
- Borgermøde årligt – hvis der er behov for 
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de!
- Formandsmøder skal afprøves – i stil med 
andre udviklingsråd. 
- UR HHST fortsat ikke kendt nok, rollen 
er svær. 
- Svært at finde en god kommunikationsvej 
bagud til foreninger, virksomheder og 
institutioner. 

Formandsmøder afholdt den 17. september 
2013: 

- Formandsmøde med deltagelse af 16 
deltagere (det tager tid at komme i gang, 
der er noget nyt)
- Alle er med på ideen
- Aftalt at der afholdes min. 1 
formandsmøde og 1 borgermøde pr. år 
(vinter/forår)

Indhold og form for næste borgermøde: 
- næste borgermøde afholdes februar 2014
- afholdes på en hverdag, og med start kl. 
19.30
- indhold skal have generel interesse for 
flest mulig borgere
- placering og byggeri af ny børnehave
- anvendelse af ”Gl. Plejehjem”
- overføring ved Thyras vej
- vision Hodde og vision Tistrup
- skal vi være en ”Blomstrende Landsby”?

Der laves en ”Tistrup Kalender” for at 
koordinere vores fælles aktiviteter. 
Der afholdes et koordinerende møde med 
handlende

Synliggørelse: 

- UR deltager med et beløb til info-skærm i 
Hodde-Tistrup Hallen

- Her vises en præsentation af 
udviklingsrådenes medlemmer og 
gennemførte projekter.  

Projektdeltagelse: 
Fælles projekt UR HHST: Åens Dag den 
25. august 2013: Tryk af programmer og 
annoncering i Varde Ugeavis samt andel til 
foredragsholder. 
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Hodde-Tistrup Vandresti: Bidrag til 
projekt. 

Sig: 
1. Borgermøder/formandsmøder: 
Også i Sig er ”formandsmøder” blevet en 
model, som anvendes til at koordinere de 
mange projekter som er igangsat 2 møder 
pr. år. 
Input fra disse formandsmøder bruges til 
årlige borgermøder, som arrangeres i 
samarbejde med borgerforening. 
Tilskud bruges til øl, vand, kaffe og kager 
til disse møder, således at det ikke er 
forbundet med omkostninger at deltage i 
disse koordineringsmøder. 

2. Fællesprojekt for at styrke samarbejdet 
mellem de fire byer. 
Sig har arrangeret en dag i skoven ved 
Nørreholm med en person fra lokalarkivet 
som fortæller. 

3. Synliggørelse af udviklingsråd: 
Udviklingsrådet vil støtte et arrangement i 
forbindelse med ”Sig – Årets Landsby” for 
netop at markere og synliggøre 
udviklingsrådet. 

Horne: 
1. Borgermøder/formandsmøder: 
Horne anvender også formandsmøder som 
opsamling og skaber af nye projekter. 
Borgermøder anvendes som det naturlige 
sted at gøre status og nye og afsluttede 
projekter. 
Borgermøde afholdes i samarbejde med 
Horne Sogneforening. 

2. Fællesprojekt HHST: 
Horne har afholdt en oplevelsestur i 
Vikingelunden. 

3. Synliggørelse af udviklingsråd
Horne vil være medarrangør og give støtte 
til infoskærm, som opsættes ved Dagli’ 
Brugsen.

Skovlund-Ansager En kort beskrivelse af, hvad Skovlund-
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Ansager UR vil bruge de 30.000 kr. til: 

1) Vi vil være medfinansierende i en 
hjertestarter, som skal placeres i 
Skovlund og vi vil formidle 
undervisning af interesserede fra både 
Skovlund og Ansager. Undervisningen 
skal foregå på arkivet i Ansager. Dette 
tiltag tror vi kan være med til at 
synliggøre UR. 

2) Vi vil i starten af 2013 begynde at se 
på sti forbindelse mellem Skovlund og 
Ansager Å, ude ved det gamle 
stemmeværk og se på udnyttelsen af 
området derude. 

3) Vi vil i 2013 se på hvordan man får en 
sti fra Ansager til Kvie sø, en sti der 
vil gøre det mere attraktivt for turister 
ved Kvie sø at besøge Ansager. 

4) Vi har sat arkivet i gang med at lave 
foldere, der beskriver cykelture i 
Ansager, Skovlund, Stenderup og 
omegn. Vi vil der bruge de penge der 
er uddelt fra Viva Varde, men vil 
supplere, hvis det ikke slår til. 

Afrapportering pr. 15. oktober: 
Vi bruger penge på hjertestarter til 
Skovlund. 
Vi bruger penge på hjertestarterkursus for 
borgere i Skovlund. 
Hjertestarteren bliver indkøbt oktober og 
kurset bliver afholdt november-december. 
Vi bruger 20.000 kr. på sti projekt Ansager 
2018. Pengene er ikke indbetalt til projekt 
2018, men bliver det inden 31. 12. 2013. 

Varde By Rigtig mange borgere i Varde By er stadig 
ikke bevidste om eksistensen af 
Udviklingsrådet – og hvad rådet beskæftiger 
sig med.

Vi har derfor behov for at lave et WOW-
projekt, der kan øge bevidstheden hos 
borgerne. 

Et tema, som de fleste kender er Frello. 

Vi har derfor valgt at gå ”all-in” med de 
30.000 kr. til projektet på Sct. Jacobi, hvor en 
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projektor skal vise fragmenter af Frellos 
malerier. 

Lærredet bliver bagvæggen på Frello Scenen. 

Det er et element fra vores idé-katalog, som vi 
kalder Frello Oplevelsesloop, der har til 
hensigt at få Frello ud i bybilledet som en 
attraktion for borgerne og turisterne. 

Udover billeder af Frello’s malerier kan vi 
også indsætte dias med oplysning om vores 
eksistens og eventuelle projekter, uden at det 
dog må overskygge Frello elementet. 

Der vil selvfølgelig blive en åbningsseance 
når vi starter projektet op, og der har vi en 
mulighed for at få en dialog med de 
fremmødte. 

Mangler afrapportering. 

Varde Opland Udviklingsrådet har valgt at dele aktiviteterne 
og pengene ud på de fire områder: 

Alslev: Borgermøde om bosætning og trafik 
forhold i Alslev nu og i fremtiden, ønske om 
Byportal samt oprettelse af stisystemer. 

Mejls-Orten-Tinghøj: Samle alle bestyrelser 
og udvalg i MOT området og informere om 
udviklingsrådet. At få opsat info-søjle ved 
indfaldsvejene til byerne i hele MOT området. 

Janderup: At anvende det kommunale tilskud 
til afholdelse af en Bobledag for hele sognet. 
Bobledagen vil være en aktivitetsdag (aften) 
hvor der vil være mulighed for at alle 
foreninger og ildsjæle i øvrigt har mulighed 
for at orientere om hvad der sker, samt 
udveksle erfaringer og indsamle ideer til 
fortsat udvikling i lokalsamfundet. 

Billum: At få sat gang i bosætning, så vi kan 
fastholde alle de aktiviteter vi har og ikke 
mindst at Billum Børneby kommer til at køre i 
trygge rammer. Bosætningskampagnen havde 
man tænkt kunne være en form for ”Åben By” 
med fremvisning af de faciliteter vi har i 
Billum, men også af kommunale grunde som 
forhåbentligt er klar til salg i nær fremtid. 
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Afrapportering pr. 25. september: 

Alslev: Indvielse af Dinnsens Skovpark – 
tryk af omdelt folder, tryllekunstner og 
underholdning til alle i Alslev og omegn. 

Billum: Fremstilling af 3 nye 
informationsstandere ved indfaldsveje til 
Billum. Informationsstanderne er til brug 
af samtlige foreninger i Billums sogn. 

Janderup: Afholder en aktivitets dag, hvor 
alle ildsjæle sammen med alle foreninger 
udveksler erfaringer og indsamler ideer til 
fortsat udvikling i lokalsamfundet. 

Mejls-Orten-Tinghøj: Fremstilling af 
informationstavler til opsætning i alle 
landsbyer i MOT området, til brug for alle 
foreninger. 

Ølgod En kort redegørelse for, hvorledes Ølgod 
Udviklingsråd påtænker at anvende de 30.000 
kr. i 2013: 

1) Borgermøder, forplejning
Vi forventer at afholde nogle 
borgermøder i 2013 om forskellige 
aktuelle emner: 
- Vi skal have drøftet fremtiden for 
stationsbygningen og udarbejdet 
projektplan
- Vi skal have udmøntet 
frivilligpolitikken, og have aflæst 
borgernes holdning til at deltage i 
forskellige frivilligt arbejde
- Vi skal have samlet repræsentanter 
for foreningerne, for at drøfte fælles 
udfordringer og fælles muligheder. 

2) Frivillig –projekter
Der foregår allerede meget frivilligt 
arbejde nu. Vi oplever ofte, at nogen er 
klar til at gøre en indsats, løse en 
opgave, men ikke lige synes at de selv 
skal afholde direkte udgifter, til 
materialer m.m.
Her har vi tænkt os at kunne give lidt 
starthjælp til et par projekter. 

3) Inspiration-tiltag: 
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Nogen gange skal der lidt inspiration 
til for at se nye muligheder og hente 
motivation. Vi kan forestille os, at der 
konkrete udfordringer eller opgaver 
arrangeres en studietur, eller at der 
indhentes en konsulent eller 
foredragsholder. 

Som udgangspunkt forventer vi at bruge ca. 
10.000 kr. til hvert af ovenstående tre 
hovedpunkter. 

Afrapportering pr. 9. oktober: 

Afholder stort arrangement den 29. 
oktober 2013 med Michelle Hviid (kendt 
fra TV-serien fra Læsø) med foredraget 
”Skru op for livet – alt hvad du giver får du 
dobbelt igen”. 

Ølgod UR er i gang med at planlægge 
foreningsmøde. 

Fælles Udviklingsrådet FUR ønsker et aften arrangement fra kl. 18.30 
– 21.30 med emnet ”Markedsføring og 
synlighed”. 
Gunnar Ørskov kontaktes for at høre om han 
kan dække emnet med et inspirerende og 
underholdende foredrag. 

Arrangementet er for alle udviklingsråds 
medlemmer og kombineres med den årlige 
julefrokost. 

Dato for arrangementet tilgår 
udviklingsrådene, så snart aftalen er på plads. 

Afrapportering 15. oktober: 

Arrangementet afholdes tirsdag den 26. 
november kl. 19.00 – ca. 21.30 i Helle 
Hallen. 

Notat 16. oktober 2013: 

Det er aftalt med udviklingsrådene, at et evt. overskydende beløb fra 2013 kan anvendes til 
borgerinddragende aktiviteter i 2014. 

/haje
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Bilag: 628.1. VS: Anmodning om lån til financiering af klubhus

Udvalg: Udvalget for Kultur og Fritid
Mødedato: 06. november 2013 - Kl. 13:00

Adgang: Åben
Bilagsnr: 147281/13



From:Elin Ingerlise Thorup
To:Berith Ellegaard Andreasen
Subject:VS: Anmodning om lån til financiering af klubhus

 

 

Fra: Jesper Jensen & Christina Sølvsten [mailto:jjvarde@mail.dk] 
Sendt: 15. oktober 2013 12:58
Til: Elin Ingerlise Thorup
Emne: Anmodning om lån til financiering af klubhus

 

 

Varde Kommune

Kultur & fritid

 

Att.: Elin Thorup

 

 

Anmodning om lån til financiering af klubhus

 

Varde BMX Klub er blevet tildelt Gul Pavillion af Varde Kommune til klubhus. Pavillionen er i dag opstillet på 
Bytoften 2 i Varde og skal flyttes til Højgårdsparken 41 i Varde, hvor banen er placeret.

 

Opgaven med at demontere, flytte og opstille pavillionen er vi nødsaget til at købe ved lokale håndværkere. Vi 
har således været i dialog med Byggefirmaet Blom og Bjerg ApS i Varde, som anslår at opgaven kan løses for 
kr. 210.000 incl moms. Dertil kommer kloarkering, køkken, ny dobbeltdør i gavl, maling samt flisebelægning, 
som estimeres til kr. 90.000. Primært udført ved frivillig arbejdsklaft af forældre i klubben. 

 

Samlet løber det op i kr. 300.000, hvoraf klubben selv har sparet kr. 100.000 op. Således står vi idag med et 
financieringsbehov på kr. 200.000. Med omstående er vi interesseret i en dialog med Varde Kommune om 



bevilling af et rentefrit lån på kr. 200.000. Vi forestiller os at afdrage lånet over 5 år, dog gerne med mulighed 
for ekstraordinære afdrag, eftersom det er den siddende bestyrelses ambition at lånet skal afdrages hurtigere 
end 5 år.

 

Vi mener at have en sund økonomi i klubben. Kassebeholdningen har de seneste 3 regnskabsår set ud som flg.:

   

Regnskabsår 1.10.2012- 30.09.2013

Kontant i kassen 1.504 kr 

Danske Bank 86.937 kr

Danske Bank 50.000 kr. (øremærket klubhus)

 

Regnskabsår 1.10.2011- 30.09.2012

Kontant i kassen 602 kr 

Danske Bank 108.075 kr

Danske Bank 50.000 kr. (øremærket klubhus)

 

Regnskabsår 1.10.2010- 30.09.2011

Kontant i kassen 602 kr 

Danske Bank 117.308 kr

Danske Bank 0 (øremærket klubhus)

 

Det skal bemærkes, at klubben i denne periode bl.a. har afholdt store udgifter til ombygning og opgradering af 
banen, således anlægget i dag fremstår nutidigt og lever op til gældende krav for bl.a. at kunne afholde Nordisk 
Mesterskab. Et stort arrangement, som Varde BMX Klub har fået tildelt i august 2014, og som ventes at tiltrække 
op mod 1.500 mennesker til byen i 3-5 dage.

 



Det er tanken, at klubben hen over vinteren målrettet vil søge et antal fonde. Vi er allerede i dialog med flere 
intressenter, og dette arbejde vil blive intensiveret de kommende måneder. Skulle indsatsen mod forventning 
ikke kaste midler af sig, vil klubben kunne afdrage lånet baseret på driften.

 

Vi ser frem til at høre fra jer og uddyber gerne, såfremt det måtte være nødvendigt.

 

Med venlig hilsen

VARDE BMX KLUB

 

 

Jesper Jensen

Formand

Tel. 2228 3404
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